
P R O T O K Ó Ł   Nr XXVI/2009 
z sesji Rady Gminy Świdwin odbytej w dniu 21 grudnia 2009roku

Stan radnych ……………………………...... 15
Obecnych na sesji …………………………..
W głosowaniu brało udział 14radnych 1 radny(p.Leske Otto) 
opuścił po przerwie obrady Sesji  

15

Ad.1. OTWARCIE I STWIERDZENIE QWORUM

Na  podstawie  art.19  ust.2  ustawy  z  dnia  8  marca  1990  roku 
o samorządzie gminnym otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Gminy 
Pan Kazimierz Lechocki.

Na  podstawie  listy  obecności  stwierdził  qworum  do  podejmowania 
prawomocnych uchwał.

Powitał  radnych,  sołtysów,  przewodniczących  rad  sołeckich,  zaproszonych 
gości:

Pana Mirosława Majkę  -Starostę  Świdwińskiego
Pana Zdzisława Pawelca  – Wójta Gminy
Pan  Stanisława  Tyszkiewicza  –  Kierownika  Rejonowego  Ośrodka 

Doradztwa Rolniczego ,
Panią Halinę Czajkowską –Sekretarz Gminy
Panią Renatę Kamińską –Skarbnik Gminy,
Panią  Kazimierę  Seżysko  –  Kierownika  Gminnego  Ośrodka  Pomocy 

Społecznej
Panią Krystynę Miodowską -Kierownika Referatu Rolnego UG  ,
Pana  Sebastiana  Basiejko  –  Kierownika  Referatu  Oświaty,  Kultury 

i Zdrowia
Pana Ryszarda Miedzika  –Radny Rady Powiatu Świdwińskiego,
Pana Mieczysława Patyk -Radny Rady Powiatu Świdwińskiego,
Panią Dorotę Adamiak -Dyrektora Szkoły Podstawowej w Rusinowie,
Pana  Jakuba  Szynkowskiego  –  Dyrektora  Szkoły  Podstawowej 

w Klępczewie.
           



Ad.2. ZATWIERDZENIE PROTOKOŁU Z OSTATNIEJ SESJI

Pan Przewodniczący poinformował, że protokół z ostatniej sesji wyłożony był 
do wglądu w Biurze Rady. Uwag do protokołu nie wniesiono. 

W głosowaniu jawnym radni protokół przyjęli jednogłośnie.

Ad.3. PRZYJĘCIE PORZĄDKU OBRAD

Przewodniczący Rady Pan Kazimierz Lechocki  -poinformował, że porządek 
obrad  radni otrzymali w zaproszeniu  i propozycję porządku obrad przyjęli 
jednogłośnie, a przedstawia się następująco:

1. Otwarcie i stwierdzenie qworum.
2. Zatwierdzenie protokołu z ostatniej sesji.
3. Przyjęcie porządku obrad.
4. Interpelacje radnych.
5. Sprawozdanie Przewodniczących Komisji Rady Gminy z prac w okresie 

między sesjami
6.

7. 

Sprawozdanie  Wójta  Gminy  z  wykonania  uchwał  i  pracy  w  okresie 
między sesjami.
Budżet Gminy na 2010 rok

8. „Czas dla Samorządów”
 9.
10.

Dyskusja 
Podjęcie uchwał 

11. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.
12. Wolne wnioski.
13. Z a k o ń c z e n i e .

Ad.4. INTERPELACJE   RADNYCH
Nie było zgłoszonych Interpelacji 

 
Ad 5. SPRAWOZDANIE PRZEWDNICZĄCYCH KOMISJI RADY GMINY Z 
PRAC W OKRESIE MIĘDZY SESJAMI.

1.p. Cybul Halina – Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej (protokoły z kontroli 
w załączeniu  w ilości 3 szt z załącznikami)

Komisja  Rewizyjna  –  wnioskuje  o  połączenie  finansowania  hali 
sportowej w Lekowie z Zespołem Szkół w Lekowie



     p. Przewodniczący Rady Gminy poinformował, aby wnioskiem tym, zajęła 
się Komisja Oświaty wspólnie z Komisją Budżetową  i w planie pracy na 
2010 roku  zapisała do rozpatrzenia.  

      2. Pani Daniela Bodnar – Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, 
Zdrowia, Sportu i Etyki Radnych, poinformowała radnych, że 

Komisja w okresie między sesjami spotkała sie 3 razy. (protokoły z 
posiedzeń Komisji w załączeniu).

Propozycja Komisji aby lokal mieszkalny  w Lekowie zabezpieczony 
jako mieszkanie dla lekarza , Gmina  przeznaczyła do  sprzedaży.

        3. Pan Antoni Giluk Przewodniczący Komisji Budżetowej, Rozwoju
            Gospodarczego, Handlu, Usług, Bezrobocia i Opieki Społecznej
            poinformował, że Komisja spotkała się 3 krotnie. Na pierwszym
            posiedzeniu omawiano inwestycje w Gminie na 2010 rok, na dwóch 
            następnych omawiano projekt budżetu, który będzie przedstawiany na
            dzisiejszej Sesji.         

        4.Pan Ryszard Pawlonka – Przewodniczący Komisji Rolnictwa, 
Leśnictwa
           Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa i Przestrzegania Prawa 
           poinformował, że Komisja w okresie między Sesjami odbyła 3 

spotkania.
 Na pierwszym posiedzeniu omawiano sprawę oceny  sytuacji 
gospodarczej rolników na terenie Gminy Świdwin , drugie 

posiedzenie poświęcone było Funkcjonowanie Wiejskiego 
Przedsiębiorstwa Gospodarki Odpadami w Wardyniu oraz prace 
remontowe chodników. Trzecie posiedzenie dotyczyło analizy budżetu 
na 2010 rok. 

Ad. 6  SPRAWOZDANIE  WÓJTA GMINY Z WYKONANIA UCHWAŁ I 
PRACY W OKRESIE MIĘDZY SESJAMI. 
Pan Wójt Gminy poinformował, że w okresie między sesjami działalność 
Urzędu koncentrowała sie na:

1.Przygotowano projekt budżetu na 2010 rok, który został Wysokiej Radzie 
przedstawiony na Komisjach i na Sesji do uchwalenia.

2.Mimo zmniejszenia funduszy trwały prace i rozliczenie grantów w   
konkursach w ramach Programu Integracji Społecznej 

z komponentem Po akcesyjnego Programu Wsparcia Obszarów 
Wiejskich(realizacja programu w latach 2008-2010 środki 



przeznaczone są na realizowanie usług społecznych dla 
następujących grup:osoby starsze, dzieci i młodzież, rodziny). 

3.W dniu 13 października podpisana została umowa z Urzędem 
Marszałkowskim na budowę placów zabaw i remonty 

świetlic w miejscowościach : Cieszeniewo, Ząbrowo i Smardzko 
w ramach złożonego w 2009 roku wniosku w ramach działania 
3.4 Odnowa i rozwój wsi -PROW 2007-2013 na kwotę 377.301,80 zł 
– dofinansowanie 231.947,00 zł. Zorganizowano przetarg na wykonanie 
remontu świetlic w dniu 12.12.2009 r. przetarg się uprawomocnił 
wygrała firma PROBUD ze Świdwina.

4.W ramach podpisanej umowy z WZD wykonano chodnik z zatoką 
autobusową do Przybysławia wspólnie z 

Wojewódzkim Zarządem Dróg 
  – 174.435,00 zł, Urząd Miasta -40.000,00 zł, Gmina Świdwin – 
30.000,00.

5.Przyjęto 16 wniosków o dofinansowanie oczyszczalni przydomowych, 
podpisano 16 umów na dzień dzisiejszy odebrano 2 w 

wyniku negocjacji w sprawie potrzeby mapy do celów projektowych na 
wniosek komisji rolnej podniesiono kwotę dotacji do 3 tysięcy zł.

6.Został zakończony program pod nazwą  „Dla lepszego jutra” w ramach 
Europejskiego Funduszu Społecznego. Program 

operacyjny Kapitał Ludzki.
7.Od 01.09.2009 do 30.09.2009 przyjmowane były wnioski na zwrot 

podatku akcyzowego zawartego w cenie oleju 
napędowego, po rozpatrzeniu 210 wniosków 209 rozpatrzono 
pozytywnie 1 negatywnie. Zostało złożone zapotrzebowanie na 
kwotę  - 292.042,81 zł do Wojewody Zachodniopomorskiego, wypłaty w 
miesiącu listopadzie. Na dzień dzisiejszy wypłacono 143.467,98 zł. 
Otrzymaliśmy pismo z Urzędu Wojewódzkiego, że pozostała kwota tj. 
142.794,08 zł zostanie wypłacona do końca grudnia 2009 r.

8.Wykonano planowany remont przepustu na drodze gminnej w 
miejscowości Świdwinek.

9.Został podpisany akt notarialny na sprzedaż nieruchomości 0,10 ha w 
miejscowości Świdwinek za 22.100 zł – droga 

dojazdowa do posesji.
10.Podpisano Umowę  z Państwowym Funduszem Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych na dofinansowanie zakupu 
samochodu do przewozu osób niepełnosprawnych na kwotę 
75.640,00 zł  oraz na program „Uczeń na wsi” na kwotę 44.370,73 
zł.



11.Ogłoszono konkurs ofert na prowadzenie obsługi prawnej dla Rady i 
Urzędu Gminy Świdwin. Rozstrzygnięcie konkursu w dniu 29.12.2009 r.

Ad.7 .BUDŻET GMINY NA 2010 R.

Pani Renata Kamińska Skarbnik Gminy przedstawiała projekt budżetu na 2010 
rok do zatwierdzenia (projekt budżetu w załączeniu).

 Ad.8. „CZAS DLA SAMORZĄDÓW”

Pan Edward Skibiński Sołtys Cieszyna zwrócił się do Starosty z zapytaniem
1.      czy w dalszym ciągu będzie funkcjonował szpital w Połczynie Zdroju i 
na jakich zasadach.
2.     Jeżdżące  piaskarki  po  drogach  wojewódzkich  na  skrzyżowaniu  z 
drogami  powiatowymi  wyłączają  piaskarki  -   czy  Pan  Starosta  jest 
informowany o takich praktykach ?

Pani Maria Świątczak Sołtys Wsi Lekowo 

1.Podziękowała  za  zrobiony  chodnik  w  miejscowości  Lekowo,  a  
jednocześnie  zapytała  kiedy  zostanie  rozpoczęta 

inwestycja kanalizacyjna celem podłączenia całej Wsi  Lekowo do 
oczyszczalni ścieków.

2.W  miejscowości  Lekowo  wystąpił  problem  Pani  Smoleńskiej,  która 
obecnie  nie  może  samodzielnie  funkcjonować,  jest  to  osoba  starsza 
mieszkająca we własnościowym lokalu – ostatnia opiekunka wzięła na jej 
konto kredyt na 10 tys. zł , ma również upoważnienie do pobierania jej 
emerytury. Pani Smoleńska nie wie w jaki sposób może wycofać dane 
upoważnienie,  ponieważ  sama  nie  pobiera  pieniędzy  –  jest  prośba  do 
GOPS aby zainteresował się tą sprawą.

Ad.9   DYSKUSJA

Pan  Mirosław Majka  Starosta   Świdwiński  odpowiedział  na  zapytanie  Pana 
Skibińskiego: 
Do  Starosty  sprawy  drogowe  docierają  jednakże  jak  zwykle  są  problemy, 
ponieważ zima zaskakuje drogowców. Nie powinno się tak zdarzyć , że przy 
połączeniach dróg wojewódzkich z powiatowymi piaskarki wyłączają sypanie 
piasku,  zrobię  spotkanie  w  tej  sprawie  mojego  dyrektora  PZD  z 
przedstawicielem dróg wojewódzkich aby takie sytuacje nie miały miejsca.



       Jeżeli chodzi o sprawę Powiatowego Szpitala w Połczynie Zdroju to szpital 
był  jest  i  będzie,  może  w nazwie  nie  będzie  „Powiatowy”.  Obecnie  nie  ma 
problemu z zatrudnieniem lekarzy specjalistów. 
Obecnie Szpital zadłużony był na 5.600.000,00 zł a wstępny koszt dostosowania 
szpitala do wymogów unijnych do 2012 roku wyniósłby 20 mln zł  ,  dlatego 
Rada Powiatu stwierdziła, że nie jest jej stać na taki wydatek. Zwłaszcza, ze nie 
wiadomo czy zadłużenie nie będzie się powiększało.  Wystąpiono z zamiarem 
wydzierżawienia szpitala na lat 30. 
Warunki jakie były przedstawione oferentom to:
−kontrakt z NFZ
−nie  ograniczenie  działalności  szpitala  a  wręcz  rozszerzenie  zakresu 

świadczonych usług,
−dostosowanie  szpitala  do  wymogów  unijnych  (  z  zastosowaniem 

rozporządzenia  Ministra Zdrowia do 2012 roku )
−przejęcie pracowników SP ZOZ na dotychczasowych warunkach płacy i pracy 

przez okres 12 miesięcy,
−czynsz 40 tys. miesięcznie netto

Do  części  niejawnej  zostały  zakwalifikowane  (przez  Komisję  Przetargową 
składającą się z 7 osób) 2 firmy.
Została  wybrana  firma  Szpitale  Polskie  S.A.  z  Katowic,  która  złożyła 
zabezpieczenie poprzez złożenie czeku in blanco na kwotę 6.500.000,00 zł w 
ciągu 5 lat mają zainwestować w Szpital 1.700.000,00 zł oraz 1.900.000,00 zł w 
sprzęt dla Szpitala.
Mają  rozwinąć  położnictwo,  salę  opieki  kardiologicznej,  leczenie  bólów, 
geriatrię. Jest to firma Polska , chcą oni jeszcze wydzierżawić lub wybudować 
sieć szpitali w Polsce. 
Powiat Świdwiński jako pierwszy podjął takie działanie, dotyczące zmiany 
formy funkcjonowania szpitala i firma, która wydzierżawiła szpital, będzie 
musiała wywiązać się ze wszystkich zobowiązań, ponieważ przy składaniu 
jakichkolwiek ofert będzie potrzebowała naszych opinii.
Pan Starosta  powtórzył,  że  Szpital  był  jest  i  będzie  z  doświadczoną kadrą  i 
nowoczesnym sprzętem.  Pacjenci  z  tego tytułu  nie  powinni  odczuć  żadnych 
problemów a właściwie ich sytuacja ma się polepszyć.

Pan Adam Bieńczak Sołtys wsi  Rusinowo 

Przypomniał  aby  Wojewódzki  Zarząd  Dróg  postawił  barierki  w 
miejscowości  Rusinowo,  ponieważ  1  samochód  wpadł  do  rzeki  –  barierki 
ochronne miały być założone już w ubiegłym roku.



Pan Antoni  Giluk –  wypowiedział  się  na  temat  przedstawionego  budżetu  i 
zwrócił uwagę, ze skala dopłat ze środków własnych Gminy jest bardzo duża, 
deficyt wzrasta przy zmniejszonych dochodach. Subwencja w części oświatowej 
nie jest wystarczająca z uwagi na sieć szkół na terenie Gminy. Pani Skarbnik 
tłumaczyła,  ze  wzrasta  koszt  utrzymania  szkół  z  uwagi  na  wynagrodzenia 
nauczycieli  co  jest  związane   z  awansami.  Wydatki  na  opiekę  społeczną  w 
dalszym ciągu są bardzo wysokie. Budżet  na 2010 rok z deficytem 3 mln zł 
będzie bardzo trudno realizować, aby była ciągłość finansowa.

Pan  Andrzej  Żubert –  podziękował  za  zrobiony  przepust  na  Świdwinku, 
Komisji Rolnictwa i Wójtowi.

Pan  Kazimierz  Lechocki  –  poinformował,  że  stajemy  przed  podjęciem 
uchwały dot. budżetu na 2010 rok. Jest to budżet przetrwania i trudno się nie 
zgodzić z przedmówcą – Panem  Antonim Gilukiem, że  największe wydatki 
pochłania oświata. Źle ustawiona sieć szkół na terenie Gminy, zbyt duża liczba 
nauczycieli to nie jest wina nauczycieli to wina tej Rady, ale może nie szukajmy 
winnych. Dopóki to się nie zmieni będziemy ciągle pochylać się nad budżetem.

AD.10. PODJĘCIE UCHWAŁ - głosowało 14 radnych

Pani  Renata Kamińska -Skarbnik Gminy przedstawiała następujące projekty 
uchwał:
1.uchwała Nr XXVI/185/2009 w sprawie uchwalenia budżetu Gminy na 2010 r.

za przyjęciem było -13 radnych
wstrzymujących – 1 radny (Wiśniewski)
przeciw – 0 

2.uchwała Nr XXVI/186/2009 w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu

za przyjęciem było -13 radnych
wstrzymujących – 1 radny (Wiśniewski)
przeciw – 0 

3.uchwała Nr XXVI/187/2009 w sprawie dokonania zmian w budżecie Gminy na 
2009 rok

za przyjęciem było 14 radnych
wstrzymujących – 0
przeciwnych – 0



4.uchwała  XXVI/188/2009  w  sprawie  nabycia  udziałów  spółki  pod  firmą 
„Międzygminnego  Przedsiębiorstwa  Gospodarki  Odpadami”  Spółka  z.o.o.  W 
Wardyniu Górnym.

Za przyjęciem głosowało -14 radnych
wstrzymujących – 0
przeciwnych – 0

5.uchwała Nr XXVI/195/2009 w sprawie zmiany wydatków Gminnego Funduszu 
Ochrony Środowiska I Gospodarki Wodnej Gminy Świdwin na rok 2010.

Za przyjęciem głosowało -14 radnych
wstrzymujących – 0
przeciwnych – 0
6.  uchwała  Nr  XXVI/196/2009  w sprawie  wykazu  wydatków budżetu  Gminy, 
które w 2009 roku nie wygasają z upływem roku budżetowego.

Za przyjęciem głosowało -14 radnych
wstrzymujących – 0
przeciwnych – 0

Pani  Halina  Czajkowska  -Sekretarz  Gminy przedstawiał  następujące 
uchwały:
Nr  XXVI/189/2009  w  sprawie  zatwierdzenia  Planu  Odnowy  Miejscowości 
Bierzwnica
Nr  XXVI/190/2009  w  sprawie  zatwierdzenia  Planu  Odnowy  Miejscowości 
Bełtno
Nr  XXVI/191/2009  w  sprawie  zatwierdzenia  Planu   Odnowy  Miejscowości 
Kluczkowo
Nr  XXVI/192/2009  w  sprawie  zatwierdzenia  Planu   Odnowy  Miejscowości 
Lekowo
Za przyjęciem tych 4-ch uchwał  głosowało -14 radnych
wstrzymujących – 0
przeciwnych – 0

Uchwała  Nr  XXVI/193/2009  w  sprawie  uchwalenia  rocznego  programu 
współpracy miedzy gminą, a organizacjami pozarządowymi na 2010 rok.

Za przyjęciem głosowało -14 radnych
wstrzymujących – 0



przeciwnych – 0

Uchwała Nr XXVI/194/2009 w sprawie zatwierdzenia zbiorowego zaopatrzenia w 
wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków.

Za przyjęciem głosowało -14 radnych
wstrzymujących – 0
przeciwnych – 0

Uchwała XXVI/197/2009 w sprawie ustalenia liczby punktów sprzedaży napojów 
alkoholowych  zawierających  powyżej  4,5  %  alkoholu  (z  wyjątkiem  piwa) 
przeznaczonych do spożycia poza miejscem sprzedaży oraz w miejscu sprzedaży.

Za przyjęciem głosowało -14 radnych
wstrzymujących – 0
przeciwnych – 0
Ad.11. ODPOWIEDZI NA INTERPELACJE I ZAPYTANIA:

Pan Zdzisław Pawelec Wójt Gminy Świdwin – poinformował,  że  nie było 
zgłoszonych interpelacji  Radnych,  natomiast  na  zapytanie  Pana  Skibińskiego 
odpowiedzi udzielił Pan Mirosław Majka – Starosta.
Kanalizacja wsi Lekowo jest planowana do realizacji w 2010 roku.
Jeżeli  chodzi  o sprawę Pani  Smoleńskiej  zamieszkałej  w Lekowie ta sprawa 
zostanie przekazana dla GOPS i Pani Kierownik podejmie działania.
Odnośnie założenia barierek w miejscowości Rusinowo ta inwestycja nie jest 
zakończona, Gmina zwróci się do Wojewódzkiego Zarządu Dróg o założenie w 
trybie pilnym barierek aby poprawić bezpieczeństwo użytkowników dróg.

AD.12  WOLNE WNIOSKI

Pan Maciej Patyk podziękował w imieniu Parafii Cieszeniewo Panu Wójtowi za 
pomoc  w  pożegnaniu  księdza  Kanonika  Władysława  Żak,  którego  pogrzeb 
odbył się 05.12.2009 r. 

Pan Wójt poprosił Sołtysów o poinformowanie rolników o możliwości składania 
wniosków  o  kupno  lub  dzierżawę  gruntów  po  Spółce  POLFARM,  która 
posiadała na terenie gminy około 3 tys. ha. Prosił   aby Sołtysi tę informację 
rozpowszechnili w terenie. Pani Świątczak Maria zapytała czy to prawda, że 1 
tys. ha gruntów w Lekowie ma obiecane p.Henryk Stokłosa – odpowiedział Pan 
Wójt,  że  to  nie  jest   prawdą.  Agencja  Nieruchomości  Rolnych  dopiero 
przygotowuje grunty do sprzedaży i dzierżawy.



Pan Kazimierz Lechocki -złożył życzenia zdrowych spokojnych świat Bożego 
Narodzenia oraz pomyślności w 2010 roku. 

Pan Zdzisław  Pawelec  Wójt  Gminy podziękował  Radnym,  Panią  i  Panom 
Sołtysom za miłą współpracę, złożył życzenia świąteczne. 
Życząc  dużo  zdrowia,  spędzenia  świąt  w  gronie  rodzinnym  i  wszelkiej 
pomyślności w Nowym 2010 Roku.
Na tym protokół zakończono.

Protokołowała                                                         Przewodniczący
                                                                                   Rady Gminy
Krystyna Miodowska.                                         Kazimierz LECHOCKI
               

Obrady  sesji  nagrane  na  dyktafon  cyfrowy  i  stanowi  załącznik  do 
protokołu.


